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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült a Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületnek 2013. január hó 28. napján 17.00 
órai kezdettel tartott közmeghallgatásáról.

Az ülés helye:  Veress Zoltán Általános Iskola
5309 Berekfürdő, IV. Béla király út 1.

Jelen vannak: Dr. Hajdu Lajos polgármester
Czinege Béla alpolgármester
Buczkó Zoltánné képviselő
Czinegéné Bődi Szilvia képviselő
Hosszu András képviselő
Dr. Kenyeres Imre képviselő
Ifj. Nagy György képviselő
Potornainé Szűcs Katalin jegyző

Kb. 100 fő érdeklődő

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  tisztelettel  köszönt  minden  érdeklődőt,  aki  megjelent  a 
közmeghallgatáson. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes számban megjelent. 
A közmeghallgatást megnyitja.
A  jegyzőkönyv  hitelesítésére  ifj.  Nagy  György  és  Buczkó  Zoltánné  képviselőket  javasolja  
megválasztani.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 7 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

8/2013.(I.28.) Önkorm. határozat
a jegyzőkönyv-hitelesítők megválasztásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatról  szóló 25/2010.(XII.01.)  Önkorm.  rendelet  14.  §  (2)  bekezdése  alapján a 
jegyzőkönyv hitelesítésére ifj.  Nagy György és Buczkó Zoltánné képviselőt választotta 
meg.

Erről értesülnek:
1) Ifj. Nagy György képviselő
2) Buczkó Zoltánné képviselő
3) Dr. Hajdu Lajos polgármester
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Polgármesteri Hivatal

Dr. Hajdu Lajos polgármester üdvözli Torkos Györgyöt, a Berek-Víz Kft. új ügyvezető igazgatóját. 
A  napirendi  javaslatot  a  képviselők  megkapták.  Megkérdezi,  hogy  van-e  valakinek  módosító 
javaslata?
Módosító javaslat nem hangzott el. 
Szavazásra bocsátja a napirendi javaslat elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a napirendi javaslatot 7 igen szavazattal, ellen és tartózkodó  
szavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:
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9/2013.(I.28.) Önkorm. határozat
a napirend elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatról szóló 25/2010.(XII.01.) Önkorm. rendelet 14. § (5) bekezdése alapján az 
alábbi napirend megtárgyalását fogadta el:

1. 2013. évi költségvetés tervezetének bemutatása.
Előadó: Dr. Hajdu Lajos polgármester

2. Fejlesztési tervek.
3. Egyéb aktualitások. Lakossági észrevételek. 

Napirendi pontok tárgyalása

1. Napirendi pont: 2013. évi költségvetés tervezetének bemutatása.  

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy olyan évet nyitottunk meg, amilyen az elmúlt 5 évben 
nem volt, hitel nélküli esztendőt.
2009-ben, amikor újra polgármester lettem, és azután is nagyon nehéz pénzügyi helyzetben volt az 
Önkormányzat.  2009 végén 450 millió  Ft-ot  elérő  fejlesztési  és  működési  hitelállománya  volt  az 
Önkormányzatnak. Ez 2012. év végére 280 millió Ft-ra csökkent, amit az Önkormányzat saját erőből 
oldott meg. Majd szerencsénkre beleestünk abba az állami hitelállomány átvállalásba, amit az 5.000 fő 
alatti településeknél hajtottak végre. Így a megmaradt 280 millió Ft hitelállományt az állam átvállalta.  
Ez számunkra nagyon kedvező helyzetet biztosított. Ezeket a hiteleket 2006-2007-ben nem pályázati  
önrész kiváltására vettük fel, és nem kifejezetten vállalkozási célú volt, hanem önkormányzati feladat  
ellátását szolgálta,  mint  a szennyvízberuházásra, kútfúrásra, valamint  az akkor még önkormányzati  
intézményként  működő  fürdőfelújításra  fordítottuk.  Több  település  nem  esett  az 
adósságkonszolidációba, mivel a kifizetetlen számlákat nem vállalta át az állam, illetve nem vette át a 
gazdasági társaság által felvett hitelt sem. Tehát ha a korábban tervezett fürdőfejlesztésre felvették  
volna a hitelt, azt nem vállalta volna át az állam, hiszen a Berek-Víz Kft., mint gazdasági társaság 
vette volna fel a hitelt, az Önkormányzat pedig akkoriban hitelképtelen volt. 
Az Önkormányzat hitel nélkül tudta elkezdeni a 2013. évet. A mai napon az Önkormányzatnak és a 
Berek-Víz Kft-nek a számláján együttesen 28 millió Ft van. Pénzügyileg elég jó évnek nézünk elé.
Azért van néhány bizonytalanság, mivel pl. nem ismerjük a Közös Önkormányzati Hivatal kiadásait.
Mindenképpen nagyon oda kell figyelni a pénzügyi helyzetre, mivel minden bizonnyal elkezdődik a 
fürdőfejlesztés, amely nagy odafigyelést igényel.
2013-ban tőketörlesztés és kamatfizetés nem lesz, ami kb. 30 millió Ft-tal javítja a pénzügyi helyzetet.  
A másik, ami javítja a pénzügyi helyzetet, ami nem annyira örömteli, az iskola állami üzemeltetésbe 
való  átadása.  Nagyon  oda  kell  figyelnie  az  Önkormányzatnak,  hogy  az  iskola  az  elkövetkező 
tanévekben is  megmaradjon,  ezért  fel  kell  készülni  a támogatására.  Ebben a tanévben is  nyújt  az 
Önkormányzat az iskola számára olyan támogatást, amit az állam nem vállalt. Ilyen a gyerekek utazási 
bérletének átvállalása, a közétkeztetés. Az iskola állami üzemeltetésbe vétele is kb. 30 millió Ft-tal  
javítja a költségvetést.
A  2012.  év  idegenforgalmi  adatai  is  javítják  a  gazdálkodást,  hiszen  ilyen  magas  összegű 
idegenforgalmi  adó  eddig  még  nem  folyt  be.  Több  mint  100.000  vendégéjszaka  után  fizetettek 
idegenforgalmi adót. Annak ellenére, hogy úgy látszott, hogy visszaesésben van az idegenforgalom, ez 
összességében nem mutatkozik. 40 millió Ft-ot meghaladó volt az idegenforgalmi adóbevétel. 
A fürdő fejlesztésére pályázatot nyert a Berek-Víz Kft., így 2013-ban el fog kezdődni a beruházás.
A 2013. évi költségvetésből két számot emel ki. Az egyik: több mint 30 millió Ft van betervezve, 
úthálózat javítására. Emellett még kb. 40 millió Ft általános tartalék van tervezve, ami lehet, hogy 
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nulla Ft lesz, mivel ha elkezdődik a fürdőberuházás, a Berek-Víz Kft. gazdaságos működése miatt a 40 
millió Ft bérleti díjból valamennyit valószínűleg el kell engedni.
Ennyit kívánt elmondani a 2013. évi költségvetésről, amiből látszik, hogy megnyugtató év elé nézünk. 

Az Önkormányzati tájékoztatóban a 2012. évet érintően sok mindenről tájékoztatta a lakosságot. 
Az erdő egy része kiszáradt, a korábbi év nagy esőzése miatt a vízben álló fák elpusztultak. 500 m3-
nél  több  fa  került  kitermelésre.  200-nál  több  családnak  sikerült  olcsó  tűzifát  biztosítani.  Az 
Önkormányzatnak  kb.  6 millió  Ft  bevétele származott  a tűzifa értékesítéséből,  de  ez  nem a tiszta  
bevétel.  Pályázatot  nyújtottunk be az  erdő potenciális  helyreállítására.  A társtulajdonossal  az  erdő 
újratelepítése után fogunk elszámolni.

A  Művelődési  Ház,  mint  intézmény  a  múlt  évben  megszűnt,  helyette  a  Berekfürdői  Turisztikai  
Nonprofit Szolgáltató Kft. kezdte meg a működését. 

Az  iskola  állami  fenntartásba  vételével  az  iskola  és  az  óvoda  szétvált,  az  óvoda  önkormányzati  
fenntartásban maradt.

Január 1-jétől megalakultak a járások. Az idősebbek tudják, hogy régebben már voltak járások, ez a  
rendszer a 70-es években szűnt  meg.  Néhány feladatot  a járás elvitt,  a kb.  10.000 önkormányzati  
ügyből kb. 200-at vittek el.
Ehhez  kapcsolódik  szorosan  a  Közös  Önkormányzati  Hivatal  kialakítása,  amire  Berekfürdő  is  
rákényszerül, mivel 2.000 fő alatti állandó lakossága van, hiába lennénk képesek önálló Polgármesteri 
Hivatalt  fenntartani,  nem  lehet.  Csak  olyan  településsel  lehet  Közös  Önkormányzati  Hivatalt 
kialakítani,  amely  a  járáshoz  tartozik.  Ilyen  Karcag,  Kisújszállás,  Kenderes  és  Kunmadaras. 
Kisújszállás  és  Kenderes,  tekintettel  arra,  hogy nem vagyunk  határosak  velük,  nemet  mondtak  a  
megkeresésre.  A  megkeresést  Karcag  sem  fogadta  pozitívan,  Kunmadaras  állásfoglalása  pedig 
várakozó jellegű. Ha február 28-ig nem sikerül egy településsel sem megállapodást kötni,  akkor a  
Kormányhivatal Karcagot vagy Kunmadarast fogja kijelölni. Még van egy hónap. 
A Közös Önkormányzati  Hivatal kialakításánál arra törekszünk, hogy a kirendeltségen történjen az  
ügyintézés, annak érdekében, hogy a lakosoknak sehová se kelljen utazniuk. Ez más településeken, 
ahol már létrejött Közös Önkormányzati Hivatal, már működik. Ez csak két község esetében működik. 
Erre  egy várossal  való  megállapodás  esetén  nem nagyon  van  esély,  mivel  a  végső  szót  a  város 
képviselő-testülete mondja ki, mivel nem egyenrangú a kapcsolat. 
Összességében azért bizalommal várhatjuk a 2013. évi esztendőt.

2. Napirendi pont: Fejlesztési tervek.  

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a költségvetéshez szorosan kapcsolódnak a fejlesztések,  
a fürdőfejlesztés. Hosszú évek óta téma a fürdőfejlesztés. A jelenlegi fejlesztési terv elindult, aminek  
két része van, a fedett fürdő fejlesztése, valamint az ifjúsági medence megépítése. A kettő együtt 580  
millió Ft-ba fog kerülni, amihez 350 millió Ft pályázati támogatást kaptunk. 180 millió Ft-ot tervezünk 
hitelként felvenni, 50 millió Ft pedig saját erő. Az 50 millió Ft-ban benne van a már elkészített terv, az  
építési engedély. A 180 millió Ft hitel felvételére felkerestünk több bankot. Folynak az egyeztetések.  
Nem vagyunk könnyű helyzetben, mert a bankok hajlandósága nem pozitív. Volt olyan bank, amely 
vizsgálat nélkül elutasította a kérést, mivel önkormányzati cégről van szó.
Az ütemterv szerint 2014. októberére fejeződik be az építkezés. El kell indítani a közbeszerzést, meg  
kell teremteni a biztos pénzügyi hátteret. A támogatási szerződés még nem került aláírásra. Szezon 
végén fogjuk tudni elkezdeni a beruházást. Körültekintően szeretnénk eljárni. Arra törekszünk, hogy a 
jövő szezonra az ifjúsági medence elkészüljön.

Sikerült  találni  az  utak  fejlesztésére  egy  kivitelezőt.  Fontossági  sorrendben  és  az  időjárás  
függvényében elkezdjük rendbe tenni az utakat. Az első Árvácska utca, melynek rendkívül rosszul 
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sikerült  az  útalapja,  a  következő a  Tulipán  utca,  majd  a  Radnóti  Miklós  és  az  Arany János  utca 
következik. Az utak egy részének aszfaltozása is megtörténhet. 

Az Önkormányzat  5 millió Ft-ot nyert  a Nemzeti Kulturális Alaptól a fürdő bejárata előtti  díszkút 
befejezésére, egy szoborkompozíció megvalósítására. 

Ugyanannyi összegben valósulnának meg a nyári programok, kb. ugyanazok, mint tavaly. Akinek van 
esetleg programjavaslata, az a héten még leadhatja. 

Van-e valakinek kérdése, észrevétele az elhangzottakkal kapcsolatosan?

Szabó Lőrinc berekfürdői lakos elmondja, hogy örül annak, hogy az utakat igyekeznek befejezni. Ha 
az utak javítását, aszfaltozását elkezdték volna hitelre, akkor az állam azt az adósságot is átvállalta  
volna. Megkérdezi, hogy a Fenyő utca hányadik lesz ebben a körben? 
Másik  kérdése:  Az  Önkormányzat  részese  volt  az  Üveggyár  árverésének.  Mi  lett  az  árverés 
eredménye?
A következő észrevétele,  hogy a fürdő nyitva tartására vonatkozik. A fürdő 8 órától  18 óráig tart 
nyitva.  Régebben  nem  így  volt.  December  31-én  vette  meg  a  fürdőbérletet,  úgy,  hogy  a  fürdés 
időpontja 19 óráig tart. Karcagon 19 óráig lehet fürdeni.
Berekfürdőn elterjedt a lopás. Tőle két kakast és egy kerékpárt loptak el. Hogy lehet megelőzni az 
ilyen eseteket, hogy lehet megerősíteni a közbiztonságot?

Dr.  Hajdu Lajos  polgármester  az  Üveggyárral  kapcsolatosan elmondja,  hogy nem volt  részese  az 
Önkormányzat  az árverésnek.  Tartozása van az Önkormányzat  felé,  így elindították a végrehajtási 
eljárást. A bírósági végrehajtó indította el az árverést. Az árverés sikertelen volt. 
A fürdő nyitva tartásával kapcsolatosan elmondja, hogy a fürdő mindig 18 óráig tartott nyitva. Azt 
pedig rendezni kell, hogy zárás után hogyan, mikor lehet fürdeni. Ennek kidolgozása az ügyvezető 
feladata. Tudják, hogy igény van rá. Van ahol 20 óráig is lehet fürdeni. Sokféle nyitva tartás van az 
országban.  A  gyógykezelések  miatt  8  órakor  ki  kell  nyitni  a  fürdőt.  Az  esti  nyitva  tartás 
kihasználtságának felmérése  folyamatban  van.  Biztos  lesz  lehetőség záróra  utáni  fürdésre,  amihez  
felügyeletet kell biztosítani.
Nem mondta ugyan el, de benne van a listában a Fenyő utca rendbe tétele is. Még nem tudja, hogy 
hányadik a sorban. Bízik benne, hogy ebben az évben sor kerül valamennyi utcára, amelyet felmértek.
A közbiztonsággal kapcsolatosan megkérdezi, hogy a lopást jelentette-e valahol?

Szabó Lőrinc elmondja, hogy a kerékpárlopást jelezte a rendőröknek. Régebben volt rendőr a faluban, 
ma már csak polgárőrök vannak, akik szerinte nincsenek úgy felkészülve, mint a körzeti megbízott.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester:  Ez  természetes.  Folyamatosan  jelzik,  hogy szükség  van  a  körzeti  
megbízottra, de jó az, hogy Berekfürdőben a közbiztonság jobb az országos átlagnál.

Selmeci Tamás berekfürdői lakos jónak tartja, hogy a falugyűlés előtt kiküldésre került a tájékoztató. 
Kéri, hogy próbáljanak meg a teljesség igényével tájékoztatást adni.
Szó esett  a Közös Önkormányzati  Hivatal kapcsán Karcagról és Kunmadarasról.  Hallani lehetett a  
jelenlévők közül a zúgolódás Kunmadaras nevének hallatán. Berekfürdő önállóvá válásában részt vett,  
és a Karcagi vezetők részéről elég goromba volt a hozzáállás, és azok az emberek ma is vezető posztot  
töltenek be. Kunmadarast javasolja. 
Jó egészséget és sok sikert kíván a fürdő vezetéséhez. A fürdő életében egyéb változás is történt. A 
fürdő a falué, így a lakosok is tulajdonosok, ezért ők is szerettek volna kapni némi tájékoztatást a 
változásokról. 
A  fürdőfejlesztéssel  kapcsolatosan  elmondja,  hogy  a  szakmája  kapcsán  több  részletes  tervet  is  
megismert. Úgy látja, hogy 580 millió Ft-ból nem fog kijönni a beruházás.
A fedett fürdő elég rossz állapotban van, de azért nem javasolja télire lebontani. 
Örül  neki,  hogy a fürdőbejáratnál  a díszkút  be lesz fejezve,  de nem tudja,  hogy a szobor  kit  fog 
ábrázolni. 
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Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a szoborkompozíció Mátyás királyt, Kinizsi Pált, egy 
lovat és egy malomkereket fog ábrázolni. Kinizsi adja fel malomkövön a vizet Mátyás királynak.
A  Közös  Hivatallal  kapcsolatosan  elmondja,  hogy  ha  a  Képviselő-testület  nem  dönt,  akkor  a  
Kormányhivatal feladata kijelölni azt a települést, amellyel megállapodást kell kötni. 

Szabó Lőrinc elmondja, hogy a legközelebbi város Karcag, ahhoz fognak csatlakoztatni.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  válasza:  Egyáltalán  nem  biztos,  mert  a  logika  azt  sugallja,  hogy 
Kunmadarast jelölik ki, mert egyenrangúnak kell lenni.
A fürdőberuházás mindenképpen 2014-ben fejeződik be. Ha a kivitelező azt mondja, hogy csak úgy 
tudja  határidőre  befejezni  az  építkezést,  ha  már  az  ősszel  lebontják  a  fedett  fürdőt,  akkor  nem 
mondhatja azt, hogy nem.
Az ifjúsági medence egy meglehetősen egyedi alakzatú lesz, ami a bekerülési költséget növelheti. A 
pályázat során 350.000 Ft / m2 nagyságú költségvetést ismertek el új építkezésnél, felújításnál pedig  
280.000 Ft / m2 összeget. Ha ennél többe kerül a kivitelezés, akkor a plusz költséget mellé kell tenni. 
A közbeszerzésnél is nagyon oda kell figyelni, hogy ne legyen több alvállalkozó, ami még drágítaná.

Tóth József megkérdezi, hogy a temetőn túl folyik egy nagyobb építkezés. Ki építi? Mi lesz belőle?
Nagyon sajnálja a fákat, és a fürdőben elég sokat kivágtak.
 
Dr.  Hajdu Lajos  polgármester  elmondja,  hogy a  fürdőben kijelölték a  veszélyes,  beteg fákat.  Két 
szakember is megnézte, és azokat vágják ki, amelyeket mind a két szakember kijelölt. Ültetni fognak 
helyettük olyan nagyságú, konténeres fákat, amelyek már látványosak.
A temetőn túli területen egy ledes összeszerelő üzemet építenek, Pereczár Tamás az építő.

Selmeci Tamás elmondja, hogy a fürdőben nem csak az ügyvezető igazgató személye változott, hanem 
voltak környezeti változások is, valamint változott a beléptető rendszer is.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy még egy alakuló folyamat a beléptetés változása. 

Szabó  Lőrinc  nagyon  sajnálja,  hogy  a  fürdőben  verekedés  volt.  Nem  szeret  a  rendőrségre  és  a  
bíróságra járni. Hogy alakulhat ki egy ilyen helyzet?

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  a  fürdő  vezetése  megtette  a  szükséges  lépéseket. 
Amikor már lezárul a hatósági vizsgálat, utána lehet etikusan nyilatkozni a dologról.

Strbik Istvánnénak a szállásadással kapcsolatosan van kérdése. A Polgármester úr a beszámolójában 
elmondta, hogy kevesebb volt az üdültető, mégis több volt a vendégéjszakák száma, mint eddig még 
soha. Várhatnak-e az idegenforgalmi adóból visszatérítést, hogy vissza tudják forgatni a szálláshely 
fejlesztésére?

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy azt nem mondta, hogy kevesebb szállásadó van. Ha a 
vállalkozó  nem tesz  meg  mindent,  hogy a  vendég  jól  érezze  magát,  és  csak  az  Önkormányzatot 
piszkálja, hogy tegyen többet az idegenforgalomért, arról nem tudnak tárgyalni. Ha azért megy el a  
vendég,  mert  ősszel  nem  volt  befűtve  a  szobába,  az  nem  az  Önkormányzat  hibája.  Az,  hogy 
valamilyen  formában  forgassák  vissza  a  befolyt  idegenforgalmi  adót,  annak  a  kidolgozása 
folyamatban van az idegenforgalmi alapítvány által. Nem alanyi jogon fog visszajárni a pénz, hanem 
pályázat útján.

Bódi Zoltán köszönti a jelenlévőket. Első kérdése, hogy nem lehetne az Iskola helyett a Művelődési  
Házban  megszervezni  a  közmeghallgatást,  ahol  elférnek,  és  mindenki  látja  egymást?  Ideje  lenne 
változtatni. Jó pár millióba belekerült a Művelődési Ház, most már jó a fűtés is. Ideje lenne méltó  
helyre áttenni a falu kultúrházába a falu találkozóját. 
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Egy kicsit  visszamegy a múltba.  Karcag város parasztképviselője Csontos István és Hajnal  István 
polgármester  kereste  fel  Pávai  Vajna  Ferencet  1926-ban,  és  kérték,  hogy  fúrjon  Karcagon  is  
csodakutat.  1928. januárjában 626 méter mélységnél  olyan gázrobbanás történt,  hogy a fúrótorony 
tetejét is levitte. De ez nem hátráltatta a karcagiakat, és tovább folytatták a fúrást. Sikerült is. Csendes,  
kedves, családias hangulatú gyógyfürdő lett a nagy magyar Alföld kellős közepén. Jótékonykodását  
már  a  bejárat  előtt  elkezdi,  akkoriban,  természetesen.  Szép  normájú  kutacskából  meleg  gyógyvíz  
csordogál, országnak, világnak. Ennek a kútnak a neve Madonna kút volt. Ma már nem használjuk 
sajnos, feledésbe ment. Kezedet alátartva megtudod, hogy érdemes-e bemenni a fürdőbe. „Ó, igen!” – 
mondják az idegen látogatók. Ez akkoriban volt. Kellemes, illatos, simulékony ez a víz. Szakemberek  
vallják, hogy az Alföld gyógyvizei közül ez a leghatásosabb. 1965-ben Dr. Hajdu Lajos ezt mondta: A 
két testvér, Hajdúszoboszló és Debrecen gyógyvizeihez képest a bereki víz ásványi sóinak mennyisége 
és  aránya  jobb  azokénál.  Pávai  is  odaszólt  akkoriban:  Ez  a  víz  értékesebb,  mint  Debrecené  és 
Hajdúszoboszlóé. És az álom után megérkeztek a valóságba, és azt látják, hogy a víz szabadon elfolyik  
és az aranyat érő gáz a levegőbe száll. A vidéke kopár. – mondta az akkori városgazda, és elkezdte  
fásítani Berekfürdőt, és végezte munkáját. 
Arra  akar  utalni,  hogy  ezt  mind  Karcagnak  köszönhetjük.  Nem  Berekfürdőnek,  nem  Dr.  Hajdu 
Lajosnak, nem az összes képviselőnek, akik 1992. után a stafétabotot átvették Karcagtól. Úgy véli, de  
bocsássa meg mindenki, akinek nem inge, ne vegye magára, ezt a versenyt elveszítettük. Nem biztos, 
hogy jó döntés volt 1992-ben Karcagtól leválni, a mai tudásunkkal.
Tehát, hol volt, hol nem volt, volt egyszer egy kútfúrás, ahol kiderült, hogy a legjobb gyógyvíz tört fel  
1928.  január  28-án,  aminek  egy  nagy  ünnepnapnak  kellene  lenni,  de  ezt  a  napot  Berekfürdőn 
elfeledtük.  A mostani  vezetők meg sem említik,  hogy ezen a csodálatos napon, a mai  napon,  egy 
csodálatos dolog történt, amit a karcagiak hoztak létre. És ezt soha, de soha nem szabad elfelejteni,  
mert akkoriban Berekfürdőnek jót akartak csinálni. 1992. júliusában Berekfürdő elvált Karcagtól. Ami  
utólag nézve nem volt jó döntés. 
Egy erdő  és  egy építkezési  terület  gazdát  cserélt.  Egy értékes  terület  egy értéktelen  erdőt  hozott  
Berekfürdőnek, amit most látunk, hogy ha nem kezelik az erdőt, nem kezelik a csatornáját, az egész  
erdő tönkre tud menni. Ilyen hanyatlás, és ilyen nem gondozás eredménye, hogy fákat kell kivágni.  
Egy beszélgetéskor említette Dr. Hajdu Lajos polgármester, hogy Berekfürdő tüdeje az erdő. Most már  
csak fél tüdővel élünk. Ennek a cserének van egy utólagos hatása is, oda a gyógyászatunk. Sajnos a  
fürdőbe  gyógyászatra  nem  sokan  járnak.  Egyre  kevesebben.  Ahogy  nézi  a  fejlesztési  tervet,  a 
gyógyászatra nincs semmi benne. Gyönyörű tetők lesznek, tetők tetők hátán, már több tető lesz, mint  
fa, de gyógyászatunkra, amit Oros István megálmodott, gyönyörű, szép, pályázati úton amit megnyert,  
amihez 500 millió Ft-ot kellett volna felvenni, Dr. Hajdu Lajos polgármester azt mondta, hogy az nem 
lesz  elég,  inkább  kérjenek  600  millió  Ft-ot,  700  millió  Ft-ot,  gyakorlatilag  lehetetlenné  téve  a 
fejlesztést,  ami  mára  már  be  lett  volna  fejezve,  pénzt  hozna  és  munkahelyet  adna.  Nem  olyan  
fejlesztéseket  kell  csinálni,  ami  Berekfürdőnek  nem  hoz  munkahelyet.  Igenis  a  fiataloknak 
megélhetést kell nyújtani, nem elzavarni, és csak nyugdíjasok és nyugdíjasok vannak. Épül ugyan már 
az ifjúsági medence, de lesz benne egy-két szobor. Hát, az is egy élmény, főleg a fiataloknak. 
Egyesek elkövettek hibákat, de eddig mindenki megúszta, elszámolás nélkül, természetesen. Elment 
Berekfürdőről és minden rendben van. 
Van olyan képviselő, aki csak a nyugdíja javításában érdekelt. 
Volt  olyan  fürdővezető,  aki  utálja  a  gyógyvizet,  de  az  alkoholt  annál  inkább szereti.  Több ízben 
leírták. A múlt évben volt egy körlevél, amiben egy fürdődolgozó leírta, hogy a fürdővezető többször 
alkoholos állapotban ment dolgozni. Látták is egy párszor a fürdővezetőt egész szép állapotban. 
Volt olyan fürdőmenedzser, aki azt sem tudta, hogy hány kútja van Berekfürdőnek. TV-ben szónokolt,  
csomó pénzt felvett havonta, évekig tartották a semmiért. 
Senkinek  sem kellene  jogot  adni,  hogy  kutat  fúrjon  Berekfürdőben.  A  falu  járjon  jól,  ne  egyes  
ideköltözött emberek. 
A kemping erkölcs nélküli emberek találkahelye. Nem érti, hogy a fürdőt és a kempinget miért nem 
lehet  elválasztani.  Vagy  olyan  jól  jövedelmező  az  a  kemping?  Évekkel  ezelőtt  Dr.  Hajdu  Lajos 
polgármester azt mondta, hogy a hídon túli területet azért nem adják el, pedig lett volna rá érdeklődő,  
mert ha a fürdőt egyszer fejlesztjük, akkor vagy a fürdőt átvisszük oda, vagy a kempinget helyezzük 
oda át, és a fürdőt a kemping helyén fejlesztjük tovább. A tavon túl építené tovább az élményekkel teli  
fürdőt, mert a kemping áthelyezése nagy költségekkel járna. 
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Ősszel minden adósságot kifizettünk. Itt volt a falugyűlésen. Most pedig azt hallják, hogy az állam 280 
millió Ft-ot vállalt át. Akkor most mi az igaz?
A Polgármester úr több alkalommal kijelentette nyilvános helyen, és nagy publikum előtt, hogy ő már 
többé nem vállal ilyen pozíciót, sem képviselő, sem polgármester nem lesz. Úgy látja, hogy nagyon 
felejtős bizonyos ígéretében. Ez már 2006-ban elhangzott.
Az idegenforgalmi adó növekedésére az a válasza, hogy a vasúti dolgozók egy-két éve itt szálltak meg 
Berekfürdőn. Tehát az adó nem azért növekedett, mert a vezetőség, vagy a volt fürdővezető kitűnően 
dolgozott, hanem a vasúti dolgozókon múlott. 
450  millió  Ft  kontra  580  millió  Ft  =  170  millió  Ft  három  év  alatt.  Nem  volt  hitelünk,  nem 
fejlesztettünk, akkor miért nem tudtunk félre tenni? Akkor most lenne miből fejleszteni.
Hány ajándék bérletet adunk évente? Hányan tudnak vele egyszerre bemenni a fürdőbe? Külön-külön 
mennyibe kerül az ifjúsági medence és a fedett medence?
Köszöni a meghallgatást. Polgármester úrnak annyit kíván, hogy gondolja át, hogy megfelelő ember-e 
Berekfürdő vezetésére, mert  úgy ítéli, és sokan mások is,  hogy elment az idő a feje fölött. A mai  
korszerű, üzleti gondolkodásnak maga már nem felel meg. Jobb lenne a stafétabotot másnak átadni,  
annak, aki ezt tudja. Köszöni.

Dr. Hajdu Lajos polgármester az elhangzottakhoz jót nem tud mondani, felesleges vitát meg nem akar.  
Az elhangzottakra írásban fog reagálni. Van-e még valakinek kérdése, észrevétele?

Szabó Lőrinc annyit kíván szólni Bódi úrhoz, hogy ha nem tetszik Berekfürdő, el lehet költözni más 
vidékre.

További  kérdés,  észrevétel  nem  hangzott  el,  ezért  Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  megköszöni  
mindenkinek a közmeghallgatáson való részvételét, mindenkinek sikeres évet kíván 2013. évre, erőben 
egészségben. Az ülést berekeszti. 

k. m. f.

/: Dr. Hajdu Lajos :/ /: Potornainé Szűcs Katalin :/
      polgármester jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítők:

/: ifj. Nagy György :/ /: Buczkó Zoltánné :/        
      képviselő                      képviselő
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